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Acta de la Comissió Permanent de la Facultat de Geografia i Història  

celebrada el dia 20 de desembre de 2018 
 
Dia: Dijous 20 de desembre de 2018 
Hora: 12,30 hores 
Lloc: Sala de Juntes de la Facultat de Geografia i Història  
 
Presidit per: Ricardo Piqueras, Degà de la Facultat 
 
Secretària: Arlinda Garcia Coll 
 
Hi assisteixen: Beltran Costa, Oriol; Buxeda i Garrigós, Jaume; Carbonell Guberna, Jaume; Conejo Da Pena, Antoni 
Garcia Coll, Arlinda; Gené Pinós, Pilar; Ibáñez Andujar, Àngels, López Bustins, Joan Albert; Martin Pons, Jordi; Piñol 
Alabart, Daniel, Piqueras Céspedes, Ricardo; Santacana Torres, Carles; Terés Tomàs, Rosa; Tort, Joan. 
 
S’excusa: Estrada Bonell, Ferran. 
 
Ordre del dia: 
  
1.- Informació de l’equip deganal 
2.- Valoració visita equip rectoral a la Facultat (3/12/2018) 
3.- Informació sobre reunió patrimoni cultural (27/11/2018) 
4.- Situació Màster en Humanitats digitals  
5.- Constitució comissions de centre 
6.- Torn obert de paraules 
 

S’inicia la reunió a les 12.30 h.  

1.- Informació de l’equip deganal 
 
El degà informa de la Resolució del Rector que requereix la desocupació dels espais de la Facultat de Geografia i 
Història que s’han de cedir a la Casa de la Misericòrdia. Aquesta Resolució ha de servir per acabar amb l’ocupació que 
hi ha en aquests moments i poder desbloquejar la cessió prevista. La tarda del 20 de desembre es lliurarà la notificació 
als ocupants, de manera que començaran a córrer els terminis per poder-se fer efectiva. 
 
L’acte de Nadal de la Facultat es va avançar a dilluns 17 de desembre davant les previsions de possible problemes de 
mobilitat per al divendres 21 de desembre, dia en què s’havia previst inicialment. La valoració de l’acte és bona, 
encara que es comenta la reduïda assistència de professorat a l’acte, sobretot a l’inici, i, en canvi, la bona afluència al 
vermut. Davant la baixa assistència, sobretot d’alumnat, es comenta si val la pena suspendre les classes, qüestió que 
caldrà considerar de cara a l’any vinent.  
 
El dia 12 de desembre va tenir lloc la visita del CAE com a part del procés d’acreditació del Màster en Estudis 
Llatinoamericans. La valoració de la visita és força bona. Cal esperar que en unes setmanes arribi l’informe escrit. 
  
El 13 de desembre es va constituir la Comissió de PAS, la primera celebrada pel present equip deganal. La reunió va 
servir per revisar el temes que hi ha i començar a treballar. 
 
El 18 de desembre es va celebrar el Claustre i es va aprovar l’informe del rector. Es confirmen les bones expectatives 
de places per a l’any vinent, sobretot pel que fa al nombre de places de lector. Es parla que es podrien convocar 150-
160 places per a tota la UB, de les quals el 50% seran Serra Hunter i l’altre 50% seran UB. També aviat hi haurà la 
convocatòria de promocions a càtedra 2019. 
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L’informe presentat pel Síndic de Greuges en el claustre va servir per informar de la tipologia de les queixes dels 
estudiants. Es destaca l’increment de les queixes sobre els TFG, en part per les notes però també per les formes i 
actitud dels membres dels tribunals cap als estudiants. 
 
El Dr. Buxeda informa de la reunió de la Comissió de Recerca de la Facultat del dia 19 de desembre on es van aprovar, 
sense priorització, tres peticions de Ramon i Cajal: una del departament d’Antropologia i dues d’Història i Arqueologia.  
També es va informar que hi haurà una beca APIF per als departaments d’Història de l’Art, Hª i Arqueologia i 
Antropologia pels seus bons resultats en recerca.  
 
La Dra. Garcia Coll informa dels ajuts a la mobilitat internacional convocats pel vicerectorat que s’han fet arribar per 
email a tot el professorat de la Facultat. Es destaca l’ajut de tipus A, que subvenciona el desplaçament de professorat 
per a docència o activitats de recerca en centres internacionals, i la de tipus C, pensat per a la internacionalització de 
departaments i ensenyaments.  
 
Al darrer Consell de Govern extraordinari es va aprovar el model de finançament de les facultats i dels departaments. 
El Dr. Beltran indica que, a causa del topall que s’aplica en l’increment pressupostari, el departament d’Antropologia 
es continua trobant molt per sota del finançament que hauria de rebre en funció de l’aplicació dels criteris. A més, 
apunta el lent ritme de correcció d’aquest finançament a la baixa, donat que l’any passat es trobava en un 28% menys 
i aquest any és un 26%. En relació al model de finançament, s’explica que la revisió duta a terme des de la facultat va 
consistir a revisar la comptabilització del personal, doncs la feta per gerència era inferior a la de la facultat i es va 
demanar que es tingui en compte l’activitat relacionada de doctorat.  
 
2.- Valoració visita equip rectoral a la Facultat (3/12/2018) 
 
El passat 3 de desembre es va rebre la visita de l’equip rectoral que va servir per posar sobre la taula les diferents 
problemàtiques de la facultat. Es va exposar la situació del local ocupat, de la seguretat de l’edifici o de les pintades, 
entre d’altres. El gerent es va mostrar sensible a la situació exposada. També es va parlar del pressupost del 
departament d’Antropologia, encara que des de l’equip rectoral es va seguint defensant el model aplicat i el topall 
d’augment/reducció aplicant el principi de solidaritat. També es va comentar la resposta a l’escrit enviat per l’antic 
coordinador de la secció d’Arqueologia, on es demanava que el rector iniciés el procés de creació d’un departament 
d’Arqueologia. En aquest sentit, la resposta del cap de gabinet del rector va ser que qualsevol iniciativa en aquest 
sentit ha de ser iniciada des de la facultat. 
Es va parlar del personal investigador contractat per la Fundació Bosch i Gimpera, ja que aquest no té el 
reconeixement com a personal de la UB. La resposta al respecte va ser que Serveis Jurídics està treballant per donar 
una resposta al tema. Finalment, es va parlar de la dedicació docent dels Icreas, del qual es va assegurar que es 
donaria resposta de cara al POA del curs vinent.  
 
3.- Informació sobre reunió patrimoni cultural (27/11/2018) 
 
Rosa Terés informa de la seva assistència a la reunió sobre el Pla Integral per a la gestió del patrimoni de la UB. Les 
tasques inicials d’aquest Pla s’han centrat a definir què es pot considerar com a patrimoni i en fer una primera 
catalogació per facultat de tot el que es pugui considerar. A nivell de facultat, l’Àngels Ibáñez informa que ja hi ha un 
primer inventari fet però que se centra només en l’edifici. Des del vicerectorat, es demana ara un primer llistat on 
consti el patrimoni de la facultat per al mes de febrer. Es proposa que cada departament ompli les fitxes de tot el que 
vulgui incloure –seguint el model enviat per vicerectorat– i que les faci arribar a l’Àngels abans de mitjans de febrer. 
 
4.- Situació Màster en Humanitats digitals  
 
El Dr. Buxeda informa de la situació del Màster en Humanitats digitals. Explica que ja es va presentar la memòria de 
verificació, que es va rebre un primer informe valoratiu al mes de juliol i que, des de la facultat de Biblioteconomia, es 
van introduir les modificacions que es demanaven. Al mes de setembre va arribar el segon informe sobre el màster i, 
al novembre, aquest va ser aprovat definitivament, de manera que es podrà començar a ofertar al curs vinent. 
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S’organitzarà una reunió específica per tractar com ha quedat el màster amb els directors dels departaments implicats 
en la docència i la presència dels vicedegans Piñol i Buxeda. 
 
5.- Constitució comissions de centre 
 
Com a conseqüència de l’aprovació del nou reglament de la facultat, es poden posar en marxa les comissions de 
centre, en col·laboració amb la Facultat de Filosofia, que es preveien en aquest. La primera que es vol impulsar és la 
Comissió d’Igualtat. Es presentarà la proposta a la propera Junta de Facultat per a la seva aprovació.  
 
En relació amb l’aprovació del nou Reglament, el Dr. Santacana indica els noms del segon representant del 
departament d’Història i Arqueologia a les diferents comissions on ho preveia el reglament. Aquests són Natàlia 
Moragas per a la de Recerca, Gisela Ripoll per a la d’Espais i Jaume Dantí a la de Professorat.  
 
Sobre la composició de les diferents comissions, el Degà recorda que encara falta per incorporar els representants 
dels estudiants. En Jordi Martin informa que no s’ha arribat a un acord entre els estudiants, com s’havia demanat al 
darrer Consell de l’alumnat. No obstant això, l’Associació d’Estudiants de Geografia i Història sí que té una proposta 
dels seus representants.  
 
El Dr. Buxeda explica que la Comissió de Recerca també està revistant la seva composició i que els representants dels 
estudiants postdoctorals hauran d’escollir el seu representant. 
 
6.- Torn obert de paraules 
 
El Dr. Beltran pregunta sobre el projecte de les impressores centralitzades i veu dubtes del seu correcte funcionament. 
L’Àngels Ibáñez explica que es tracta d’un projecte del rectorat i que d’aquí a 3-4 mesos es començarà a implementar. 
D’altra banda, el Dr. Beltran explica els problemes de connexió a la xarxa wifi en alguns dels despatxos dels professors 
del seu departament. L’Àngels Ibáñez explica que ja s’ha fet l’estudi i que els problemes de cobertura només es 
podrien solucionar amb la instal·lació d’una nova antena, cosa que no es pot fer donada la proximitat d’una escola. El 
Dr. Beltran presenta una proposta d’augmentar el nombre de repetidors però pregunta sobre qui ha n’hauria 
d’assumir el cost i el temps que trigarien a ser instal·lats. El degà indica que es farà l’estudi sobre quin marge hi ha per 
instal·lar més repetidors, el cost econòmic i el temps que trigaria. 
 
El Dr. Santacana pregunta sobre la responsabilitat de dotació d’ordinadors per a investigadors o persones vinculades a 
projectes, ja que hi ha moltes demandes al respecte i enlloc no queda clar qui ho ha de fer. El Dr. Buxeda respon que 
el vicerectorat ha manifestat que, en el cas dels projectes, només es compren ordinadors a partir dels overheads dels 
projectes que ho hagin demanat i que els hagin comprat. 
 
En segon lloc, el Dr. Santacana exposa el problema de la baixa per malaltia des del mes de setembre d’una de les 
administratives del seu departament. La persona que s’havia d’incorporar no es va presentar i no havia suplent previst 
en el procés de selecció, de manera que la baixa continua sense cobrir-se. L’Administradora explica que s’està seguint 
el tema però que les baixes de curta durada no ajuden i que l’arribada de les festes de Nadal tampoc, de manera que 
fins al mes de gener no podrà fer-se efectiva la incorporació de la persona suplent.  
 
A les 14.20 hores el degà aixeca la sessió, de la qual, com a Secretària, estenc aquesta Acta. 
 

 
 
 
La Secretària       Vist i plau 
Arlinda GARCÍA COLL      El Degà 
        Ricardo PIQUERAS CÉSPEDES 
 


